
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 26. oktober 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 93
Kan ministeren i forlængelse af bl.a. artiklerne ”Regioner har forskellig holdning til brug af
røntgen og lavdosis-CT” i Dagens Medicin den 20. maj 2020 ,”Fredberg, jeg melder pas
på dit forsøg på at gøre faglig strid politisk” og ” Én person fra Silkeborg-sagen har fået
konstateret lungekræft”, begge i Sundhedspolitisk tidsskrift den 19. oktober redegøre for:
– Hvornår læger forventes at bruge henholdsvis røntgen, lavdosis- eller højdosis scan-

ning?
– Hvilken form for undersøgelse – røntgen eller scanning - som bedst giver grundlag for

at diagnosticere en patient?
– I fald konkrete scanninger giver de bedste muligheder for at diagnosticere en patient,

mener ministeren så, at alle patienter skal tilbydes scanning i forbindelse med udred-
ning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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